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Sammanträde torsdagen den 22 september 2016 kl.18:00-20:50 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Sakib Hossain (S) 

Sus Andersson (MP) §§ 1-2 

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Naemi Karlsson (M) 

Bengt Porseby (L) 
 

Josif Gummar (S) 

Celal Altun (S)  

Malin Holmberg (S)  

Guner Kayhan (MP) §§ 1-2 

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Aras Amin (M) 

Annika Rosenberg (M) 

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (L)  

Hafize Cetin (C) 

 

Tjänstgörande ersättare 
Guner Kayhan (MP) §§ 3-28 
 

 

Anmälda förhinder 
Urban Werner (KD) 
 

Nämnden beslutade att ajournera mötet 20:05-

20:15 under § 3 och 20:40-20:42 under § 27  
 

 

Tjänstemän 
§§ 1-28: Stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningschefen Abdi-nur Isse samt 

nämndsekreteraren Anna Birgersson. 

§§ 1-27: Avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin, Cornelia Schroeder, tf Jan Hellström, Inger 

Cronlund, Ditte Westin, Petra Kron-Forsling, enhetschefen Christina Roman, 

Personalrepresentanterna Kommunal Marianne Ledel och Vision Kristina Wennström. 

Under §§ 1-27 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara och ställa frågor. Det formella 

sammanträdet började klockan 19:55 

 

Utses att justera Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     28 september 2016 

 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens 

protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 28 september 2016. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Tertialrapport 2 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2, 2016 med 

delårsbokslut och överlämnar denna till kommunstyrelsen och 

stadens revisorer. 

2. Omslutningsförändringar om 29,7 miljoner kronor godkänns och 

anmäls till kommunstyrelsen. 

3. Budgetjusteringar begärs hos kommunstyrelsen på 1,5 mnkr för 

investeringar, avskrivningar och internränta.  

4. Till kommunstyrelsen framhålla att byggnationen av det 

nya förvaltningshuset i Tensta påskyndas. 

5. Beslutar att nedskriva fordringar om 372 682,16 kronor enligt 

bilaga 3. 

6. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har under 2016 arbetat med en rad 

verksamhetsutvecklande aktiviteter med utgångspunkt i 

verksamhetsplanen och visionen om att ”Vi gör skillnad för 

människan i vardagen.” och stadens vision om ”Ett Stockholm för 

alla”. Arbetet har genomförts såväl förvaltningsövergripande som på 

enhetsnivå. 

Det ekonomiska utfallet för 2016 för driftbudgeten prognostiseras 

efter resultatdispositioner redovisa ett utfall i balans mot budget. 

Verksamhetsområdet individ- och familjeomsorg prognostiserar ett 

överskott om 0,8 mnkr beroende på extra intäkter för 

ensamkommande flyktingbarn och PRIO medel. Dock ökar 

placeringarna främst inom HVB hem. Äldreomsorgen redovisar ett 

underskott om 8,2 mnkr som härrör till utförarenheten inom 

hemtjänsten. Funktionsnedsättning redovisar ett underskott om 3,4 

mnkr som härrör från dyrare placeringar än vad som ersätts via 

resursfördelningsystemet. Nämnd och förvaltningsadministration 

redovisar ett överskott om 11,1 mnkr på grund av buffert samt 

vakanser. 

Dnr 1.2.1-539/2016 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi hänvisar till vårt budgetförslag i Kommunfullmäktige och till vår 

reservation till Spånga-Tensta stadsdelsnämnds verksamhetsplan för 

2016 sam till vår reservation mot flerårsbudget 2017-2019,. 

  

Vi noterar att förvaltningens tjänstemän som vanligt arbetar hårt och 

målmedvetet för att eftersträva god kontroll över Spånga-Tenstas 

ekonomi. Det finns dock gott om oroväckande signaler på att den 

ekonomiska styrningen under det röd-gröna styret håller på att 

urholkas. Fler verksamheter prognosticerar underskott. Exempelvis 

visar äldreomsorgen en negativ budgetavvikelse om 8,2 mnkr. Det är 

en försämring jämfört med tertialrapport 1 om 0,8 mnkr. Under 

Individ- och familj prognosticerar Missbruk ett underskott om 2,6 

mnkr till följd av boendeplaceringar på grund av stängning av 

Solvalla camping. Det är en försämrad prognos på 0,4 mnkr jämfört 

med tertialrapport 1. Även under funktionsnedsättning prognosticerar 

förvaltningen ett förhållandevis stort underskott, i storleksordningen 

3,4 miljoner kronor. Åtgärder behövs för att få en ekonomi i balans på 

de verksamhetsområden som går med underskott.  

 

Ekonomiska underskott är ett problem eftersom de skapar 

oförutsägbarhet i förutsättningarna för de verksamheter som berörs. 

Möjligheten för medarbetare och medborgare att känna trygghet med 

verksamheterna undergrävs om budgeten inte hålls. 

 

Det saknas fokus i majoritetens prioriteringar. Satsningar på 

graffittiväggar och civila råd ingen har efterfrågat tar fokus från 

stadsdelens kärnuppgifter. En pressad situation för socialtjänsten, inte 

minst med anledning av det stora antalet ensamkommande 

flyktingbarn, kräver stora satsningar på att bygga upp personalens 

kompetens och säkerställa en rättssäker behandling av varje enskilt 

ärende. Här har vår socialtjänst stora utmaningar framöver.  

 

Spånga-Tensta ska vara en stadsdel där alla kan växa. En attraktiv, 

trygg stadsdel för boende och besökare. Stadsdelen behöver primärt 

fortsätta sitt arbete med ökad kvalitet i förskolor, äldreomsorg och 

socialtjänst. Vi vill också påskynda arbetet med ökad trygghet och 

säkerhet i vår stadsdel. 
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Slutligen anser vi det positivt att man i förslaget till beslut tar upp 

betydelsen av fortgång i arbetet med att flytta förvaltningshuset till 

Tensta. Ett förvaltningshus behöver samlokaliseras med andra 

centrala förvaltningar för att ekonomin ska vara bärkraftig. Det är i det 

sammanhanget beklagligt att majoriteten helt har stannat av arbetet 

med att flytta centrala förvaltningar till ytterstaden”.  

  

Särskilt uttalande 
Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass. Den rödgrönrosa majoriteten höjer skatten men 

har samtidigt problem med att finansiera kärnverksamheter som 

förskola, äldreomsorg och socialtjänst. Det ekonomiska läget i många 

stadsdelar är ansträngt. 

Trots skattehöjningarna har majoriteten svårt att få pengarna att räcka 

till. Sammantaget går äldreomsorgen, individ- och familjeomsorgen 

och förskolan med underskott, även om situationen varierar mellan 

stadsdelarna. I synnerhet hemtjänsten går med underskott på många 

håll. Läget för socialtjänsten är pressat på många håll, såväl av 

kostnadsutvecklingen som av personalsituationen. Många 

stadsdelsnämnder varnar för att rätt till heltid inom förskolan riskerar 

att leda till ofinansierade kostnadsökningar. 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på 

stadsdelsnämnden att prioritera. Mindre angelägna satsningar och 

projekt måste få stå tillbaka för att värna kärnverksamheterna. Tyvärr 

har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana prioriteringar. 

Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden. 

Vår stadsdel behöver ett nytt och liberalt ledarskap som ger varje 

stockholmare större resurser att forma sitt eget liv”. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
22 september 2016 

Blad 6 

 

  

§ 3  

Avveckling av platser vid Tensta servicehus 

Beslut 
Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet för komplettering. 

 

Ärendet 
Tensta servicehus har under flera år haft låg beläggning med många 

tomma lägenheter i både servicehuset och vård- och omsorgsboendet. 

Förvaltningen föreslår att 48 servicehuslägenheter avvecklas. Detta 

för att tillgången bättre ska stämma överens med efterfrågan på 

lägenheter. Vidare föreslår förvaltningen att 7 platser i vård- och 

omsorgsboendet avvecklas.  Otrygghet, dålig standard samt problem 

med ohyra är bidragande orsaker till förslaget att avveckla 

servicehuslägenheter samt omsorgsplatserna. Restaurangen i Tensta 

servicehus föreslås också avvecklas på grund av för låg efterfrågan. 

Förvaltningen planerar att arbetet med information till berörda inleds 

snarast efter nämndens beslut och att utflyttningen beräknas vara 

avslutad under vintern 2016 till våren 2017. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 augusti 2016. 

Dnr 1.1-573/2016 

 

Sus Andersson (MP) begärde ajournering. 

Nämnden beslutade att ajournera sig kl. 20:05-20:15 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett eget förslag om återremiss och föreslog 

att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) ställer sig bakom MP+S+V:s förslag om återremiss. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden hade beslutat att anta MP+S+V:s 

förslag. 
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§ 4  

Svar på remiss om remiss av ett starkt straffrättsligt skydd 
mot köp av sexuell tjänst och utnyttjande av barn genom 
köp av sexuell handling m.m. 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss (diarienummer 

110-1174/2016) om ”Ett starkt straffrättsligt skydd mot köp av sexuell 

tjänst och utnyttjande av barn genom köp av sexuell handling m.m.”  

Förvaltningen ställer sig positiv till de förslag om lagändringar som 

framkommit i Statens offentliga utredningar (SOU 2016:42).  

Stockholms stad arbetar, främst genom prostitutionsenheten, 

förebyggande med stöd och insatser till personer som köper eller 

säljer sexuella tjänster. 

Förslaget innebär inga förändringar för förvaltningens nuvarande 

verksamhet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-504/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen m.fl. (M) ställde sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att som svar på remissen anföra följande: 

Liberalerna försvarar principerna i den svenska sexköpslagstiftningen 

om att köp av en sexuell handling av en annan person är ett 

utnyttjande av den personen och en grov kränkning av dennes 

människovärde. Utnyttjandet och kränkningen är än större när den 

utnyttjade personen är ett barn. Arbetet mot sexköp måste 

intensifieras. Samarbetet över gränserna måste ökas. Följderna måste 

bli mer kännbara. 

 

Förvaltningen tar utan egentligt resonemang ställning för att utvidga 

undantaget från principen om dubbel straffbarhet till köp av sexuell 

handling från vuxna. Frågan faller utanför stadens egentliga 

intressesfär och väcker ett antal såväl principiella som praktiska 

problem.  

 

Principen om dubbel straffbarhet är ett uttryck för det ömsesidiga 

erkännande av varandras suveränitet som bör föreligga demokratiska 

nationer emellan. Den bör åsidosättas endast i mycket speciella fall. 

Som utredningen konstaterar föreligger det idag inte en samsyn bland 

Europas demokratier kring huruvida köp av sexuell handling av vuxen 

bör vara ett brott. Detta talar för att Sverige idag inte ensidigt bör 

avskaffa kravet på dubbel straffbarhet för köp av sexuell handling av 

vuxen – hur allvarligt brottet än är. 

 

Ett avskaffande av kravet på dubbel straffbarhet riskerar också att bli 

tandlöst eftersom få fall torde kunna lagföras – polis och domstolar i 

andra länder kommer inte att vara behjälpliga med att utreda gärningar 

som inte är olagliga. En låg uppklarningsprocent riskerar snarast att 

förstärka bilden av att denna form av brottslighet inte tas på särskilt 

stort allvar. 

Arbetet mot sexköp utomlands måste istället bedrivas genom 

opinionsbildning för att gradvis förändra attityder på EU-nivå och 

inom andra EU-länder, samt genom ökat samarbete för att stoppa ligor 

som ägnar sig åt människohandel för sexuella ändamål”. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Hafize Cetin (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort som 

ledamot i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas särskilda 

uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 

Vi delar förvaltningens uppfattning att en skärpning av lagstiftningen 

avseende köp av sexuella handlingar av barn är bra och innebär en 

tydlig markering mot köp av sexuella handlingar av barn. Även i de 

fall där barnet inte löper omedelbar risk att dras in i organiserad 

prostitution så ger denna ändring en signal om att det alltid är ett grovt 

brott att köpa sexuella handlingar av barn.   

  

I dag är köp av sexuell tjänst ett brott mot svensk lag även när det 

begås utanför svenskt territorium, det krävs dock att den aktuella 

gärningen är kriminaliserad både i Sverige och i det andra landet, det 

vill säga att det finns ett krav på dubbel straffbarhet om personen ska 

kunna bli dömd i Sverige. Vissa allvarligt brott kan dock undantas 

från kravet på dubbelstraffning.  

Utredningen som ligger till grund förslaget om skärpt lagstiftningen 

poängterar dock att ett sådant undantag inte bör gälla köp av sexuella 

tjänster, då det idag inte finns en internationell samsyn beträffande 

kriminalisering av sexuella tjänster.  Det finns redan undantag från 

dubbel bestraffning, men dessa brott har gemensamt att de begåtts mot 

personer under 18 år.  

 

Vi anser att den linje utredningen lagt sig på, d.v.s. att dubbel 

straffbarhet inte ska införas när det gäller den här typen av brott, är väl 

avvägt. Ett införande av dubbel straffbarhet blir en sorts symbolpolitik 

som inte löser några problem i grunden då det i dag inte finns en 

internationell samsyn när det gäller köp av sexuella tjänster”. 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
22 september 2016 

Blad 10 

 

  

§ 5   

Svar på remiss om insatser för att underlätta övergången 
mellan för- och grundskola 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet. 

 

Ärendet 
Remissen ”Insatser för att underlätta övergången mellan för- och 

grundskola” (Dnr:106-538-2016) är skriven av Moderaterna genom 

Anna König Jerlemyr och Cecilia Brinck. Man föreslår att 

stadsdelsnämnderna, i samarbete med Utbildningsnämnden, ska införa 

screening av samtliga elever för att identifiera och dokumentera elever 

i behov av särskilt stöd avseende såväl läs- och skrivsvårigheter som 

neuropsykiatriska diagnoser. Målet är att få en tydligare uppfattning 

om varje enskilt barns behov och på så sätt bereda rätt stöd inom 

skolan. 

Det är, utifrån många perspektiv svårt att ta ställning till denna remiss. 

Många frågor behöver besvaras och utredas. Till exempel hur 

screeningsvaren ska hanteras. Innan dess har förvaltningen svårt att ha 

en synpunkt. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-322/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett eget förslag om att bordlägga ärendet och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) ställde sig bakom MP+S+V:s förslag. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom MP+S+V:s förslag. 
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§ 6  

Svar på remiss om motion om en sponsringspolicy för 
stadens idrottsanläggningar 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen  

 

Ärendet 
Spånga-Tensta Stadsdelsförvaltning anser att en grundlig 

genomlysning av föreliggande hinder för effektiv sponsring efterföljt 

av ett beslut med tydlighet och struktur i frågan om sponsring bidrar 

till att utveckla framtida arbetssätt och ökad andel sponsring. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-329/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Svar på remiss om Motion om Strategi för Fossilbränslefritt 
Stockholm 2040 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslöt i samband med budget 2015 att 

Stockholm ska vara en fossilbränslefri stad år 2040 och att utsläppen 

högst ska vara 2,3 ton koldioxidekvivalenter (CO2e) per invånare år 

2020. Dessa två uppdrag ryms i den förslagna strategin.(dnr:134-

175/2015) Den utgör övergripande riktlinjer för de klimatrelaterade 

målen i miljöprogrammet 2016-2019 för staden. Tre av 

miljöprogrammets målområden omfattas av strategin; hållbar 

energianvändning, miljöanpassade transporter och resurseffektiva 

kretslopp. Strategin utgör den minsta nivån för att nå struktur-

omvandlingen till en fossilbränslefri stad. Det är därför av vikt att 

Stockholm stad undersöker möjligheten till en snabbare takt för 

insatserna i samband med revidering av miljöprogrammets etappmål.  
Stadsdelsförvaltningen är positiv till att staden centralt tar fram en 

strategi för att fokusera på den sammansatta uppgiften om ett 

fossilbränslefritt Stockholm 2040 för att infria regeringens ambition 

att Sverige ska bli världens första fossilbränslefria välfärdsstat.  

Särskilt vill förvaltningen lyfta vikten av att staden samlat, utifrån 

rådande kunskapsläge, riktar insatser mot de verksamheter, grupper 

och geografiska områden som har störst behov av att känna 

framtidstro i form av nytänkande som kan förena social hållbarhet, 

hållbar energianvändning samt miljöeffektiva transporter i 

bostadsområdena. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 juli 2016. 

Dnr 1.5.1-409/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Hafize Cetin (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort som 

ledamot i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naemi Karlsson (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
       1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 2. att därutöver anföra följande: 

 

Stockholms stad ska vara ledande i det globala arbetet med att 

förverkliga Parisavtalets målsättningar i klimatarbetet. Det är i täta 

och urbana städer som det finns goda förutsättningar till hållbara 

energisystem och transporter. Den strategi för ett fossilbränslefritt 

Stockholm 2040 som nu presenteras utgör en viktig grund för stadens 

långsiktiga färdriktning för att nå en fossilbränslefri stad 2040. 

Målåret kan tyckas avlägset men med tanke på det arbete som krävs 

från många politiska nivåer och näringsliv är det ett arbete som 

brådskar.  

 

Det är positivt att Kommunstyrelsen åläggs ett tydligt ansvar för att i 

olika delar påverka de nationella regelverken, inte minst gällande 

energi- och transportfrågor. De utredningsuppdrag som strategin 

inbegriper i syfte att ändra långsiktiga spelregler i svensk och 

europeisk lagstiftning måste mötas upp med kraftfulla och skickliga 

påtryckningar på rätt politiska nivåer. Tyvärr har vi inte sett prov på 

att den rödgrönrosa majoriteten varit förmögen att påverka 

partivännerna i regeringen gällande till exempel möjligheten till lokal 

dubbdäcksavgift och andra styrmedel på trafikområdet. 
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Några viktiga och konkreta exempel på där Kommunstyrelsen bör 

jobba är att utvidga verktyget med miljözoner i staden. 

Miljömålsberedningen har föreslagit i sitt delbetänkande (SOU 

2016:47) att trafikförordningen bör ändras så att kommuner ges 

möjlighet att införa miljözon för lätta fordon. Vi vill även poängtera 

vikten att ge fler möjligheter att delegera beslutsrätt till kommunerna 

vad gäller införande av lokala styrmedel på trafikområdet. Ett annat 

exempel där det krävs krafttag från nationell nivå är den politiska 

prioriteringen att Sverige år 2030 ska ha en fordonsflotta som är 

oberoende av fossila bränslen. En ambition som regeringen behöver 

förtydliga och peka ut vägen för. 

 

Målet om fossilbränslefrihet innebär störst utmaningar inom 

transportsektorn och där är behovet av insatser i närtid som mest 

omfattande. Förutom det självklara att stadens egen fordonsflotta ska 

ligga i framkant bör staden sätta upp tydliga och hårda krav vid 

upphandling av transporttjänster. Vi efterlyser tydligare mål kring 

detta, både för stadens eget klimatarbete men även för att ge 

marknaden tillit till att politiken är pådrivande. Gällande till exempel 

biogasmarknaden är det oroväckande att det finns tecken på att 

företagen inte litar på att politiken är tillräckligt modig genom att sätta 

upp tuffa miljömål som främjar företag som vågar satsa på miljön. 

 

Vi instämmer i att en minskad personbilstrafik kommer att krävas för 

en transporteffektiv samhällsutveckling. Åtgärder som 

Miljömålsberedningen (SOU 2016:47) bedömer kunna bidra till störst 

minskningar av biltrafiken är hållbar stadsplanering genom förtätning, 

ökad funktionsblandad bebyggelse och förbättrad gång-, cykel-, och 

kollektivtrafik. Detta kommer att ställa hårda krav på att staden och 

regionen vågar utföra samhällsplanering och system med inriktning 

att gynna gång-, cykel- och kollektivtrafik framför biltrafik. En 

ökande befolkning ger möjlighet att förtäta staden så att fler får 

närmare till vardagsnära service, kollektivtrafik och trygga gång- och 

cykelstråk. För detta krävs en smart och hållbar markanvändning. För 

att kunna bygga tillräckligt många bostäder kommer det inte att vara 

möjligt att tillgodose alla intressen och önskemål kopplat till 

överklagandeprocesser där förtätning i alltför hög utträckning kan 

stoppas av särintressen. Vi menar att det ligger ett tungt 

allmänintresse i att staden kan byggas tät och miljövänlig. 
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Orosmoln inom transportsektorn är att både flyg och sjöfart står för en 

växande andel av de globala utsläppen. Prognoser pekar på att 

utsläppen förväntas öka kraftigt till 2050 om inga åtgärder vidtas.  

Därför bör utsläpp från internationellt flyg och sjöfart omfattas av 

internationella överenskommelser. 

 

En utmaning gällande energianvändningen är att hantera energikraven 

i nybyggnationen. Det är viktigt att Stockholm kan ligga i framkant 

gällande hållbart byggande. I detta sammanhang vill vi betona vikten 

av att lagstiftningen om att förbjuda så kallade kommunala särkrav ses 

över. Enligt stadens miljöförvaltning har lagstiftningen inte fått någon 

rättslig betydelse. Detta är naturligtvis glädjande av många skäl, dels 

att Stockholms stad även fortsättningsvis kan gå före i energisnålt 

byggande, dels att marknaden verkar vara ointresserad av att vänta in 

lågt satta nationella krav. En orosfaktor är dock att lagstiftningen 

skapat förvirring bland såväl byggherrar som stadsplanerare. 

 

Ett sorgebarn i stadens klimatarbete är Fortums kolkraftverk i Värtan. 

Både före och efter valet 2014 gav Miljöpartiet i staden självsäkra 

löften om att stänga kolkraftvärmeverket i Värtan senast 2020. Vi 

noterar nu att detta löfte blivit till en ambition och att en plan för 

avveckling ska redovisas senast 2017. Samtidigt kan vi i samma 

strategidokument läsa att ”KVV6 planeras av Fortum Värme vara 

avvecklat till senast 2030”. Vad som egentligen gäller blir oklart, 

något som tyvärr påverkar trovärdigheten i strategin i en mycket 

negativ riktning. 

 

Slutligen, vi stödjer målet om ett fossilbränslefritt Stockholm till 2040 

men inser samtidigt att faktorer som staden inte råder över kommer att 

göra det svårt. Vi anser dock att målet är ett viktigt incitament för att 

lägga i ytterligare en växel i klimatarbetet. Vi kan inte nog betona 

vikten av att staden intensifierar samarbete med externa aktörer. 

Klimatpakten, stadens samverkan med näringslivet, behöver utvecklas 

och ges högsta politiska prioritet”. 
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§ 8   

Svar på remiss om strategi och riktlinjer för hantering av 
fordon för kommunkoncernen Stockholm Stad 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen  

 

Ärendet 
Spånga-Tensta Stadsdelsförvaltning anser att förutsättningarna för det 

framtida arbetet med fordonsflottan påverkas i positiv riktning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-479/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Svar på remiss om strategi för Stockholm som smart och 
uppkopplad stad 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Förvaltningen ställer sig positiv till den föreslagna strategin, 171-

908/2016. Den föreslagna strategin innehåller en tydlig målbild som 

tar avstamp i Vision 2040. Målbilden för den smarta staden är att 

skapa den högsta livskvaliteten för stockholmarna och det bästa 

klimatet för företagande. Detta uppnås genom att Stockholm blir 

ekologiskt hållbart, ekonomiskt hållbart, socialt hållbart och 

demokratiskt hållbart. Genom digitalisering, innovativa lösningar, 

öppenhet och uppkoppling byggs den smarta staden.  

När det gäller att vara uppkopplad till internet för att underlätta 

processer så anser förvaltningen att det inte får bidra till att öka 

ojämlikheten och villkoren för grupper och individer som inte är vana 

vid internet. Tillgången till internet innebär inte att internet är ett 

naturligt eller ens lättillgängligt verktyg. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-443/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen m.fl (M) ställde sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 

1. Att godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Liberalerna har länge drivit frågan om ett uppkopplat och smart 

Stockholm. 2010 genomfördes Chydeniusinitiativet med syfte att 

Stockholm skulle bli världsledande vad det gällde öppenhet i de 

offentliga arkiven, inte minst digitalt. Stockholm bör nu gå vidare 

med att öka tillgängligheten och transparensen hos stadens 

förvaltningar. Beslut och information ska enkelt bli tillgängliga för 

medborgarna, genom öppna arkiv, smarta e-tjänster och snabb service. 

Den digitala informationsförsörjningen är mycket viktig ur ett 

demokratiskt perspektiv. Men digitaliseringen rymmer så mycket mer 

än så. 

 

Därför är det bra att Stockholms stad satsar på att använda nutida och 

framtida digitala möjligheter för att göra livet ett enklare och bättre 

för invånare, företagare och besökare. Lika viktigt är det att 

digitaliseringen också får genomslag inom stadens verksamheter. 

Stadens förvaltningar och bolag måste bli bättre på att använda de 

möjligheter digitaliseringen ger och bidra till en smartare välfärd.  

 

Medborgarna måste få större tillgång till och kontroll över den 

information som berör dem, samtidigt som förvaltningarnas förmåga 

att använda datamängder på aggregerad nivå, med respekt för den 

personliga integriteten, måste uppmärksammas. Tillgången till 

information kan leda till en verklig revolution inom valfrihetsområdet, 

men då måste staden se till att den information som brukarna får är 

relevant, korrekt och lättöverskådlig. 

 

Möjligheterna att med hjälp av digital teknik anpassa allt från 

undervisning till äldreomsorg utifrån den enskildes förutsättningar och 

behov är närmast oändliga. Det kräver dock moderna regelverk som 

skyddar individens integritet och centrala kvalitetskrav utan att 

hämma nya metoder.  
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Som Sveriges största kommun och en av Europas storstäder måste 

Stockholm spela en avgörande roll i påverkansarbetet för 

ändamålsenliga regelverk på nationell och europeisk nivå. 

 

Staden måste utnyttja den kraft som ligger i Stockholmsregionens 

högskolor genom att till exempel erbjuda möjligheter att testa nya 

metoder i form av examensarbeten. Medarbetarnas möjligheter att 

testa och implementera nya idéer i verksamheten måste stärkas. Inte 

minst i upphandling måste medarbetarnas synpunkter, perspektiv och 

arbetssätt tas tillvara. Staden måste hela tiden upprätthålla en ledande 

kompetens på upphandlingsområdet för att med ett effektivt 

användande av skattemedel få flexibla lösningar som fungerar för 

anställda och medborgare och som kan anpassas och utvecklas över 

tid. 

 

Stockholm ska vara en smart stad och ligga i framkant av det digitala 

innovationsarbetet”. 
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§ 10  

Svar på remiss om reviderade riktlinjer för medföljare vid 
semesterresa 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss reviderade 

riktlinjer för medföljare vid semesterresa (Dnr: 151-614/2016). 

Stockholm Stad har särskilda riktlinjer för medföljare vid 

semesterresa, antagna i kommunstyrelsen april 2000.  

Förvaltningen anser att en enhetlig tillämpning i staden är viktig och 

att en revidering av nuvarande riktlinjer behövs för att uppnå detta.   

Förvaltningen tillämpar idag gällande riktlinjer. I och med de 

reviderade riktlinjerna tydliggörs även att det är riktlinjerna och inte 

ny prejudikat och praxis som ska gälla. Tillämpning av de föreslagna 

riktlinjerna kan komma att ge ökade kostnader för förvaltningen. 

Kostnadsutvecklingen bör följas.  

Förvaltningen föreslår att förslaget till riktlinjer godkänns och 

överlämnar det till kommunstyrelsen för behandling i 

kommunfullmäktige. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-442/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
22 september 2016 

Blad 21 

 

  

§ 11   

Svar på remiss om motion om minskning av de höga 
sjuktalen inom stadens verksamheter. 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har tagit del av förslaget om att ge 

kommunstyrelsen i uppdrag att sätta upp och arbeta mot målet att 

sjukfrånvaron bland anställda i Stockholms stads verksamheter ska 

minska med två procentenheter från nuvarande höga nivå fram till 

2019.  

Förvaltningens bedömning är att det är ett ambitiöst förslag. Inom 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har ett antal insatser bidragit till 

att hålla nere sjukfrånvaron 2015 mer än staden i genomsnitt mot den 

trend med ökad sjukfrånvaro som synts i hela riket.  

Förvaltningen har arbetat strukturerat med förebyggande, främjande 

och rehabiliterande insatser. Ohälsotalen är en alltjämt prioriterad 

fråga i Spånga-Tensta stadsdelsförvaltnings samtliga verksamheter. 

Förvaltningen bedömer det ändå svårt att uppnå det föreslagna målet, 

enbart genom åtgärder som förvaltningen förfogar över. Detta utifrån 

analyser från bland andra ”Expertgruppen för studier i offentlig 

ekonomi” vid Finansdepartementet samt Försäkringskassan. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-351/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) ställde sig bakom M:s förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naemi Karlsson (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att tillstyrka motionen  

Att därutöver anföra 

 

Det är noterbart att förvaltningen skriver att det är ett ambitiöst 

förslag. Den slutsatsen delar vi. Är det något som fattas hos nuvarande 

rödgröna majoriteten så är det ambitioner. Nuvarande majoritet visar 

samma brist på handlingskraft här, som på andra områden. Hög 

sjukfrånvaro innebär många utmaningar. För den enskilde som 

drabbas kan lång eller upprepad sjukskrivning innebära en känsla av 

utanförskap och i förlängningen även en risk för utslagning på 

arbetsmarknaden. Hög sjukfrånvaro i stadens verksamheter innebär 

också en bristande kontinuitet för dem som verksamheten finns till 

för, Att sjukfrånvaron är hög och stiger är därför allvarligt och kan 

riskera att påverka effektivitet och service i verksamheterna negativt, 

samtidigt reser medborgarna krav på att få valuta för sina 

skattepengar. Inte minst inom barnomsorgen står staden inför en 

betydande utmaning. 

 

I stadens årsredovisning för 2015 går det att läsa att den totala 

sjukfrånvaron bland stadens anställda under perioden 2014 till 2015 

ökat med 0,6 procentenhet från 6,7 procent till 7,3 procent. Andelen 

av den totala sjukfrånvaron som varat 60 dagar eller längre var 51,3 

procent. Motsvarande andel för 2014 var 48,6 procent. Det är en 

ökning med 2,7 procentenheter. Sjuklönekostnaden har under året 

ökat med 14,3 procent. För stadsdelsförvaltningarna totalt har rullande 

12 månaders sjukskrivningstal från januari 2015 till januari 2016 ökat 

från 7, 35 procent till 8,07 procent. 

När Moderaterna tillsammans med Allianspartierna styrde föll 

sjukfrånvaron bland anställda i Stockholms stad med närmare tre 

procent, från 8,3 till 5,6 procent. Under 2010 sjönk sjukfrånvaron med 

1,2 procentenheter.  
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Det gäller att både ha insatser för snabb rehabilitering och att hjälpa 

medarbetare testa nya arbeten och uppgifter och på det sättet få ner 

sjukfrånvaron. I många fall kan det handla om att få mer inflytande 

över sin arbetsdag och hur man lägger upp arbetet för att ha friskare 

och gladare medarbetare. 

 

Betydelsen av gnetande ska naturligtvis inte underskattas. Men det är 

uppenbart att det krävs djärvare grepp för att få utvecklingen med 

höga och ökande sjuktal att vända. Därför anser vi att staden ska sätta 

upp och arbeta mot målet att sjukfrånvaron bland anställda i 

Stockholms stad ska ha, likt tidigare, en kraftfull och långsiktig 

nedåtgående trend från nuvarande höga nivå”. 
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§ 12  

Svar på remiss om vägledning för skyltar och ljus 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett nytt förslag för råd och 

riktlinjer för skyltar och ljus som nu har skickats ut på remiss till 

berörda (Dnr 1.5.1-483/2016). Sist en uppdatering skedde var 2009 

och mycket har hänt sedan dess både vad gäller teknikutveckling och 

rättsfall.  

Vägledningsdokumentet är uppbyggt med en del som beskriver 

grundkvaliteter i Stockholms stadsbild sedan en del som beskriver vad 

som behöver bygglov och sist en del med exempel på bra utformade 

skyltar och ljusanordningar.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-483/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Svar på remiss om motion om fruktlunder i staden 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen.  

 

Ärendet 
Karin Edlund (C) föreslår (Dnr 106-839/2016) att 

kommunfullmäktige beslutar att ge samtliga stadsdelar i uppdrag att 

anlägga fruktlunder i befintliga eller nya parker. Vidare föreslår Karin 

Edlund (C) att utrymme också ska finnas för medborgares initiativ att 

odla sina egna favoritfrukter eller bär. 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning välkomnar detta förslag. 

Fruktlunderna bidrar med ekosystemtjänster, tjänster som naturen 

tillhandahåller människan. Förslagen stämmer väl överens med de 

ekologiska, sociala, och ekonomiska dimensioner av en 

hållbarhetssträvan. Stadsdelen har redan fyra parker/naturområden 

med fruktlundar.  Vidare planterade stadsdelsförvaltningen 17 yngre 

fruktträd i Tenstadalen längs Spångaån/Bällstaån under Parkernas Dag 

27:e augusti, i samarbete med Blå Vägen, ett socialt företag. 

Stadsdelsförvaltningen föreslår en noggrann placering av 

fruktlunderna för att möjliggöra en ”kaskad” av ekosystemtjänster. 

Vidare föreslår Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning att fördelarna med 

plantering av fruktlunder utökas för att även inbegripa så kallade 

samhällssystemtjänster - tjänster som människan tillhandahåller 

människan.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-408/2016 

  

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Svar på remiss om motion om att demokratisäkra 
föreningsstödet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
Lotta Edholm (L) har inkommit till kommunstyrelsen med en motion 

om att demokratisäkra föreningsstödet (Dnr 106-725/2016). Varje 

nämnd beslutar själva om de riktlinjer som ska gälla för att en 

förening ska erhålla föreningsbidrag. Lotta Edholm (L) föreslår att ett 

centralt regelverk för att säkerställa att stadens föreningsstöd och 

lokaler endast går till demokratiska förningar. Det föreslås även att 

stadsrevisionen får i uppdrag att genomföra regelbundet 

återkommande granskningar av stödmottagande föreningars 

efterlevnad av demokratikriterierna. 

Förvaltingen är positiv till ett centralt regelverk för att demokratisäkra 

föreningsstödet, samtidigt som det finns en risk att ett centralt 

regelverk skapar ramar som inte är anpassade efter lokala 

förutsättningar och behov. Förvaltningen är positiv till att 

stadsrevisionen ska få i uppdrag att regelbundet följa upp de 

föreningar som får stöd och att kostnaderna ska belasta det strategiska 

anslaget för demokratiarbete.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-380/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen m.fl (M) ställde sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 
Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Ett rikt och mångfacetterat föreningsliv är omistligt i en demokrati. 

Föreningslivet gör det möjligt för människor från olika delar av 

samhället att träffas, och föreningars insatser är ovärderliga 

komplement till de verksamheter som bedrivs i annan regi. 

 

Samtidigt finns det föreningar som inte alltid själva respekterar 

demokratiska värderingar. Avslöjanden om hur företrädare för 

föreningar som tar emot statligt eller kommunalt stöd ger uttryck för 

värderingar som är oförenliga med demokratin undergräver 

legitimiteten hos och tilltron till alla former av offentligt 

föreningsstöd. I förlängningen fläckas civilsamhället som helhet. Av 

den anledningen måste föreningsstödet demokratisäkras. 

 

Även arbetet med att se till att regelverket följs måste bli mycket mer 

ambitiöst och proaktivt. Vi föreslår att stadsrevisionen får i uppdrag 

att regelbundet följa upp de föreningar som får stöd. Föreningar som 

till äventyrs inte samarbetar med revisionen ska självklart inte komma 

ifråga för ekonomiskt stöd”. 
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§ 15  

Svar på remiss om motion om demokratitorg 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
Karin Ernlund (C) föreslår i en motion om att staden ska utveckla en 

ny plattform för medborgares förslag och synpunkter. 

Just nu pågår ett remissförfarande (Finansroteln Dnr 171-908/2016) 

om en strategi för Stockholm som smart och uppkopplad stad. Den 

föreslagna strategin innehåller en tydlig målbild som tar avstamp i 

Vision 2040. Målbilden för den smarta staden är att skapa den högsta 

livskvaliteten för stockholmarna och det bästa klimatet för 

företagande. Strategin i tydliggör riktningen i tre områden gemensam 

målbild, möjliggörare och genomförande. När det gäller området 

möjliggörare så definierar detta ett antal förhållningssätt som styr 

huvudområdena verksamhet, teknik och kostnadsfördelningsprinciper. 

Inom huvudområdet teknik finns utvecklingen av kommande digitala 

plattformar för staden invånare. Förvaltningen har i sitt remissvar 

ställs sig positiv till strategin. 

Förvaltningen ställer sig positiv till att Karin Ernlunds motion om 

utveckling av digital plattform, men ser samtidigt att det finns krafter 

inom Stockholm stad som kommer att utveckla nya plattformar för 

stadens invånare och att Karin Ernlunds motion beaktas inom ramen 

för detta utvecklingsarbete. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-407/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Svar på remiss om serveringstillstånd för restaurang 
Sigismund 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd till 

restaurang Sigismund som remissvar till Tillståndsenheten på 

socialförvaltningen 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
Socialförvaltningen har begärt yttrande från bl.a. Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd gällande serveringstillstånd för restaurang Sigismund. 

Det finns en viss oro att den sena serveringstiden kommer att störa 

boende vid Bromstens plan. I övrigt har förvaltningen inget att 

invända mot ansökan. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2016. 

Dnr 1.5.2-532/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Medborgarbudget 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har av stadsdelsnämnden fått uppdraget att 

undersöka möjligheten att genomföra en medborgarbudget. Syftet är 

att genom dialog och medbestämmande engagera invånarna i 

utvecklingen av den egna stadsdelen. 

Internationella och nationella erfarenheter visar att metoden 

medborgarbudget ökar medborgarnas engagemang och stärker den 

sociala sammanhållningen. 

Förslaget är att genomföra en medborgarbudget kopplat till utveckling 

av stadsmiljö och trygghet. Olika målgrupper ska engageras i arbetet 

och målet är trygghetsskapande åtgärder ska påbörjas sommaren 

2017. Arbetet ska ske i samverkan med Sveriges kommuner och 

landsting (SKL). 

En styrgrupp bestående av förtroendevalda och tjänstemän ska leda 

arbetet. Återrapportering sker till stadsdelsnämnden i samband med 

tertialrapporterna. Medel för medborgarbudgeten avsätts i budget. 

Hela processen ska vara öppen och transparent och genomföras med 

hög delaktighet från invånarna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 augusti 2016. 

Dnr 1.1-456/2016 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett eget förslag om att bordlägga ärendet och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) ställde sig bakom MP+S+V:s förslag. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom MP+S+V:s förslag. 
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§ 18  

Skrivelse angående inrättande av busslinje Hjulsta- 
Barkarbystaden. 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Skrivelse har överlämnats av ordförande Awad Hersi (MP) angående 

inrättande av busslinje Hjulsta- Barkarbystaden. 

Dnr 1.2.5-577/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett eget förslag om att bordlägga ärendet och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) ställde sig bakom MP+S+V:s förslag. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom MP+S+V:s förslag. 
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§ 19  

Förskoleundersökning 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av 

förskoleundersökningen 2016 avseende stadsdelens förskolor. 

 

Ärendet 
I årets förskoleundersökning är stadsdelens föräldrar totalt sett mer 

nöjda i år än förra året. Spånga-Tenstas kommunala verksamhet hade 

en svarsfrekvens på 78 %. Det är en ökning med två procentenheter 

från föregående år. I staden som helhet var svarsfrekvensen 66 %. 

Spånga- Tensta är bland de stadsdelar i staden med högst andel 

svarande.  

84 % av föräldrarna är som helhet nöjda med sin förskola och 85 % 

kan rekommendera sitt barns förskola. Mest nöjda är föräldrar med 

hur de bemöts med respekt av personalen, 92 %.  

Förvaltningen avser att prioritera områden som; utveckling och 

lärande, samverkan med hemmet, kost, rörelse och hälsa samt 

värdegrundsarbetet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2016. 

Dnr 1.6-327/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Svar på Skolinspektionens beslut, dnr 43-2015:10076 efter 
tillsyn i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, Stockholms 
kommun 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar och presenterade 

åtgärder till Skolinspektionen. 

 

Ärendet 
Skolinspektionen har genomfört regelbunden tillsyn av Stockholms 

kommun under våren 2016. Tillsynen har avsett huvudmannens 

samlade ansvarstagande för utbildningen inom skolformen förskola.  

Efter avslutad tillsyn tilldelas beslut som endast innehåller brister. 

Omnämns inte andra områden uppfyller dessa författningskraven. 

 

Skolinspektionen konstaterar att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, inte 

uppfyller ett av författningskraven under  

området: Förutsättningar för utbildningen i förskolan 

 Rutiner för kränkande behandling 

Förvaltningen har rutiner för arbetet mot kränkande behandling dock 

var dessa inte kända i hela förskoleverksamheten. För att åtgärda 

bristen kommer rutinen att förtydligas och information- och 

fortbildningsinsatser genomföras för personalen under hösten.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 juni 2016. 

Dnr 1.4-289/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Svar på skrivelse om att säkerställa att inte organisationer 
och föreningar kopplade till extremism får bidrag 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet. 

 

Ärendet 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) har inkommit med skrivelsen 

”Säkerställ att inte organisationer och föreningar kopplade till 

extremism får bidrag”. Skribenterna menar att bidrag till föreningar 

och organisationer är positivt och bidrar till ett aktivt deltagande från 

det civila samhället i stadsdelens utveckling. För att få bidra ska 

stadsdelen säkerställa att de ställer upp på värderingar vad gäller 

synen på demokrati, jämställdhet, lika rättigheter oavsett sexuell 

läggning samt att de tar avstånd från religiös eller politisk extremism 

eller att de inte upplåter en plattform för religiös eller politisk 

hatpropaganda och extremism. I de fall föreningar och organisationer 

inte uppfyller detta ska inte kunna få bidrag från stadsdelen. 

Skribenterna menar att stadsdelen behöver genomföra en 

genomlysning av de föreningar och organisationer som får bidrag för 

att säkerställa att de följer ovan nämnda kriterier.  

 

Stadsdelsförvaltningen föreslår att 

 nuvarande riktlinjer för föreningsbidrag omformuleras så att 

fler kriterier än jämställdhet samt att föreningen ska ha en 

demokratiansvarig som ett krav för att få bidrag 

 en enkätundersökning genomförs för att utröna i hur stor 

omfattning föreningarna arbetat demokratiskt under år 2016 

och att detta resultat ingår i kommande ärende om 

föreningsbidrag år 2017.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 augusti 2016. 

Dnr 1.6-469/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett eget förslag om att bordlägga ärendet och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) ställde sig bakom MP+S+V:s förslag. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom MP+S+V:s förslag. 
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§ 22  

Svar på skrivelse om åldringsbrott 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Det har inkommit en skrivelse från Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och 

Bengt Porseby (L) om att äldre i Stockholms län utsätts för 

bedrägerier och stölder. Denna brottslighet har ökat med tre procent 

under år 2014. Skribenterna önskar svar på om finns det konkreta 

planer för att komma tillrätta med åldringsbrott utifrån 

stadsdelsförvaltningens arbete i samverkan med andra aktörer och 

vilket förebyggande arbete som sker genom stadsdelsförvaltningens 

verksamheter med att öka äldres trygghet i stadsdelen. 

 
Polismyndigheten har tagit fram en utbildningspaket för aktörer som 

regelbundet i sin verksamhet samlar äldre till möten. Detta 

utbildningspaket finns tillgänglig i förvaltningen för träffpunkts-

verksamheterna inom äldreomsorgen samt verksamheten för anhöriga 

och har använts under 2016 av preventionssamordnaren i samarbete 

med lokalpolisen och under hösten kommer materialet att användas i 

sin helhet i form av ”studiecirkel”.  Under hösten kommer även 

förvaltningen anställa medborgarvärdar enligt trygghetsstrategin som 

beslutades av nämnden i juni 2016. Medborgarvärdarna kommer i sitt 

förebyggande arbete att ha fokus på att skapa trygghet i de områden 

där äldre utsätts för brott, dvs. Tensta C och Spånga C. 

Medborgarvärdarna kommer att tillämpa utbildningspaketet för att 

öka kunskapen hos äldre att skydda sig mot bedrägerier eller andra 

vilseledanden från gärningspersoner.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2016. 

Dnr 1.6-468/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Anmälan av medborgarförslag om bidrag till Spånga 
medborgarhusförening 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om bidrag till Spånga medborgarhusförening. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om bidrag till Spånga medborgarhusförening. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 augusti 2016. 

Dnr 1.2.4-494/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Anmälan av protokoll från näringslivsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 8 juni 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från näringslivsrådets sammanträde den 8 juni 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-011/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
augusti 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26   

Kurser och konferenser 

Nämnden är inbjuden till Skatteverkets informationsträff 6 oktober. 

 

Nämnden beslutade att två från majoriteten och två från oppositionen 

får gå och att arvode utgår. 

 

- Bengt Porseby (L) föreslog att nämnden ger förvaltningen i 

uppdrag att ge nämnden utbildning i de olika verksamheterna i 

stadsdelen. 

- Christina Heglert svarade att de håller på att planera 

verksamhetsbesök för nämnden. 
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§ 27  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 27) 

 

- Skrivelse anmäldes av Bengt Porseby (L): Skrivelse om flexibel 

dagverksamhet för äldre. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelsen 

och återkomma till nämnden. 

 

 

Övriga frågor 
Aras Amin (M) frågade angående placeringen för politikerna under 

Tensta marknad, om det är först till kvarn som gäller eller hur ser 

bokningssystemet ut? 

Han undrade även om det är ungdomar från området som arbetar 

under Tensta marknad? 

Förvaltningen tar med sig frågan till Glad stad. 
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§ 28  

Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M) och Dennis 
Wedin (M) 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att bifalla förslaget i skrivelsen. 

 

Ärendet 
Skrivelse från Ole-Jörgen Persson (M) och Dennis Wedin (M): 

Med anledning av uppgifter i media om att stadsdelsnämndens 

ordförande har försökt påverka individärenden på avdelningen för 

ekonomiskt bistånd samt utövat påtryckningar på förvaltningens 

tjänstemän kring deras tjänsteutlåtanden anser vi att 

Stadsdelsnämnden skyndsamt i dialog med Stadshuset ska tillsätta en 

oberoende utredning. Det behöver ställas bortom allt rimligt tvivel att 

ingen individ har fått förmåner för att man haft en relation med 

stadsdelsnämndens ordförande, samt att ingen tjänsteman på 

förvaltningen utsatts för sådana påtryckningar att han eller hon haft 

svårt att utföra sitt uppdrag i enlighet med Kommunallagens 

bestämmelser om opartiskhet. Vi anser att en sådan genomlysning ska 

genomföras av en oberoende extern revisionsbyrå för att säkerställa 

opartiskhet i utredningen.  

 

Awad Hersi (MP) begärde ajournering. 

Nämnden beslutade att ajournera sig kl. 20:40-20:42 

 
Förslag till beslut 
Ordförande Awad Hersi (MP) föreslog att nämnden skulle ge 

förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelsen och återkomma till 

nämnden. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) föreslog att nämnden 

skulle avgöra skrivelsen idag och bifalla förslaget i skrivelsen. 

 

Bengt Porseby (L), Anna Jonazon m.fl (S) och Guner Kayhan (MP) 

ställde sig bakom Ole-Jörgen Perssons (M) förslag. 

 

Rashid Mohamed (V) meddelar att han inte deltar i beslutet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om skrivelsen ska avgöras idag 

eller lämnas till beredning. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra 

skrivelsen idag. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på M:s förslag och fann att 

nämnden hade beslutat att anta det. 

 

 


